
Komisia územného plánovania a ţivotného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

Košice: 05.02.2014 

Číslo: 1683/2014/ORRPaIP-4133 

Vybavuje: Ing. arch. Anna Soročinová 
e-mail: Anna.Sorocinova@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 240  

Fax: 055/7268 149 
 

ZÁPISNICA 

z 1. zasadnutia Komisie územného plánovania a životného prostredia  

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 05.02.2014 

 

PROGRAM 

 
1. Otvorenie 

2. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky  2014 – 2016        

3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o 

poskytnutí finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným umeleckým školám, 

jazykovým školám a školským zariadeniam  

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 19/2013 o  

určení počtu tried prvého ročníka stredných škôl v územnej pôsobnosti Košického 

samosprávneho kraja pre prijímacie konanie 

5. Informatívna správa o činnosti pracovnej skupiny pre prípravu Regionálnej integrovanej 

územnej stratégie 

6. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. 

polrok  2014 

7. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok  2014 

8. Informácia o riešení Petície na zmenu projektu DSS Park mládeţe, Košice 

9. Záver. 

 

K bodu č. 1 

Otvorenie 

 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie Gejza Sačko privítal členov komisie a pozvaných hostí. Konštatoval, ţe na 

zasadnutí bolo prítomných 17 členov, preto komisia bola uznášaniaschopná.  

Vzhľadom na to, ţe do programu 3. zasadnutia Zastupiteľstva KSK nebude zaradená „Vízia 

Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja (KSK) na 

obdobie 2014 – 2020“, bola na základe odporúčania organizačného odboru navrhnutá na 

vypustenie z programu rokovania komisie.  

Predseda komisie predloţil upravený program rokovania na schválenie.   

V zmysle § 1 ods. 4 Rokovacieho poriadku komisií Zastupiteľstva KSK členovia komisie 

volili podpredsedu komisie. Za podpredsedkyňu Komisie územného plánovania a ţivotného 

prostredia Zastupiteľstva KSK bola navrhnutá PhDr. Jana Cibereová.     

   



Uznesenie č. 1/2014: 

Komisia schválila upravený program rokovania.  

 

Hlasovanie č. 1: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

Uznesenie č. 2/2014: 

Komisia schválila podpredsedkyňu komisie, ktorou sa stala PhDr. Jana Cibereová. 

 

Hlasovanie č. 2: 

Prítomní: 17 

Za: 16 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 1 

 

K bodu č. 2 

Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky  2014 – 2016        

  

Vyjadrenie: 

Ing. Mária Karafová, vedúca odboru financií a spracovateľka návrhu rozpočtu, oboznámila 

členov komisie s návrhom beţného a kapitálového rozpočtu (príjmová a výdavková časť), 

finančnými operáciami a splátkami úverov a záväzkov KSK. Pripomenula, ţe návrh rozpočtu 

je predkladaný v programovej štruktúre, ktorá predstavuje zámery a ciele KSK. Tieto budú 

realizované z výdavkov rozpočtu KSK. V programovej štruktúre sa navrhuje oproti roku 2013 

zmena  v programe Kultúra (Projekt EHMK zmeniť na podprogram Udrţateľnosť výsledkov 

projektu Košice – Európske hlavné mesto kultúry 2013). Na záver poznamenala, ţe Návrh 

rozpočtu KSK môţe byť v priebehu roka 2014 negatívne ovplyvnený rôznymi skutočnosťami, 

ktorými sa KSK bude zaoberať a riešiť ich úpravami rozpočtu. 

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 3/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť v zmysle návrhu 

uznesenia. 

 

Hlasovanie č. 3: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 3 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja 

č. 18/2012 o poskytnutí finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku základným 

umeleckým školám, jazykovým školám a školským zariadeniam  

  



Vyjadrenie: 

Ing. Štefan Knadráč, vedúci odboru školstva a spracovateľ predloţeného materiálu, v úvode 

pripomenul, ţe Zastupiteľstvo KSK uznesením č. 508/2012 dňa 17. decembra 2012 schválilo 

VZN Košického samosprávneho kraja č. 18/2012 o poskytnutí finančných prostriedkov na 

mzdy a prevádzku základným umeleckým školám (ZUŠ), jazykovým školám a školským 

zariadeniam. Zdôvodnil navrhované doplnenie pôvodného znenia ust. § 6 v ods. 6 písm. b) - 

spresnenie textovej časti pre účely následnej finančnej kontroly na sprehľadnenie čerpania 

poskytnutých finančných prostriedkov. Predkladaným VZN sa mení Príloha č. 1 VZN KSK č. 

18/2012, ktorým samosprávny kraj určuje výšku dotácie na mzdy a prevádzku ZUŠ, 

jazykovým školám a školským zariadeniam cirkevných a súkromných zriaďovateľov. 

V závere uviedol, ţe potreba finančných prostriedkov, vyplývajúca z navrhovanej prílohy č. 1 

na rok 2014, je zohľadnená v návrhu rozpočtu odvetvia školstva na rok 2014. 

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 4/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu predloţený materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 4: 

Prítomní:     17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 4 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja 

č. 19/2013 o  určení počtu tried prvého ročníka stredných škôl v územnej pôsobnosti 

Košického samosprávneho kraja pre prijímacie konanie 

 

Vyjadrenie: 

Vedúci odboru školstva vysvetlil predkladanú zmenu a doplnenie VZN č. 19/2013. Mení sa  

tabuľka č. 1 uvedená v textovej časti VZN z dôvodu, ţe po nadobudnutí účinnosti platného 

VZN, uvedení zriaďovatelia stredných škôl poţiadali KSK o úpravu počtu tried, ktoré otvoria 

v školskom roku 2014/2015. V tabuľke č.1.1 sú uvedené sumárne štatistiky s počtami tried 

a ţiakov, ktorých moţno prijať do 1. ročníkov v školskom roku 2014/2015. Zároveň sa 

uvádzajú záujmy ţiakov o jednotlivé typy stredných škôl všetkých zriaďovateľov. Z dôvodu 

naliehavého verejného záujmu riešiť uvedenú problematiku sa navrhuje účinnosť tohto VZN 

dňom vyhlásenia. 

 

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa postupne zapojili: Pavol Burdiga, MVDr. Boleslav Lešo, 

PhD., Ing. Štefan Bašták, Ing. István Zachariáš a Ing. Tomáš Suchý, boli gymnáziá 

v Roţňave, Sobranciach, Dobšinej, Košiciach. Vedúci odboru školstva poskytol podrobnejšie 

vysvetlenie a poznamenal, ţe Úradu KSK poskytuje podklady Školské výpočtové stredisko 

v Michalovciach.  

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

    

 



Uznesenie č. 5/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť.  

 

 

Hlasovanie č. 5: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 5  

Informatívna správa o činnosti pracovnej skupiny pre prípravu Regionálnej 

integrovanej územnej stratégie 

  

Vyjadrenie: 

Ing. Imrich Fülöp, zástupca riaditeľa a vedúci odboru regionálneho rozvoja, plánovania 

a implementácie projektov, informoval o predkladanom materiáli. V úvode vysvetlil, ţe 

v súčasnosti riadiaci orgán, Ministerstvo pôdohospodárstva SR, pripravuje 3. verziu 

Integrovaného regionálneho operačného programu (IROP). IROP pre obdobie 2014 - 2020 má 

svojimi aktivitami kontinuálne nadväzovať na rozvojové projekty a vytvárať predpoklady pre 

zlepšenie kvality ţivota obyvateľov SR. Aby sa predišlo prílišnej tematickej a územnej 

rozdrobenosti prostriedkov, má IROP realizovať svoje aktivity cez Regionálne integrované 

územné stratégie na úrovni NUTS III (RIUS). Pre spracovanie RIUS má byť vytvorená 

pracovná skupina pod názvom Partnerstvo pre RIUS. Vzhľadom k zaisteniu funkčnosti by 

Partnerstvo malo mať cca 30 – 50 členov. Koordinátorom RIUS je VÚC, pričom medzi jeho 

hlavné úlohy patrí technicko-organizačná koordinácia partnerstva pre RIUS. Hlavným cieľom 

RIUS Košického kraja by malo byť riešenie zamestnanosti - tvorba nových pracovných miest.  

 

Diskusia: 

Predmetom diskusie, do ktorej sa postupne zapojili: Ing. Štefan Bašták, MVDr. Boleslav 

Lešo, PhD., Ing. Tomáš Suchý, Ing. István Zachariáš, Ing. Jozef Horváth, Ing. Ľubomír 

Šimko a Ján Hecl, bola problematika miestnych akčných skupín (MAS), program rozvoja 

vidieka, časté zmeny pravidiel, význam cezhraničnej spolupráce, otázky vlastníctva pôdy, 

význam farmárskych trhov a dôleţitosť zabezpečenia odbytu ich produktov, zmena podpory 

sídiel vo vzťahu ku kohéznym a inovačným pólom na podporu sídiel podľa ich polohy na 

rozvojových osiach, problematika malých druţstiev a súkromného podnikania.     

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 6/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  

 

Hlasovanie č. 6: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

 

 



K bodu č. 6 

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 

I. polrok  2014 

 

Vyjadrenie: 

Tajomníčka komisie informovala o materiáloch, ktoré predloţí odbor regionálneho rozvoja, 

plánovania a implementácie projektov (RRPaIP) a referát územného plánovania (ÚP).  

Vedúca referátu ÚP Ing. arch. Anna Mareková poskytla informácie o prebiehajúcom procese 

vyhodnocovania pripomienok k ÚPN VÚC Košického kraja – Zmeny a doplnky 2014.      

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 7/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 7: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 7 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok  2014 

 

Vyjadrenie: 

Predseda komisie Gejza Sačko oboznámil členov komisie s návrhom plánu úloh Komisie ÚP 

a ŢP a predloţil ho v zmysle § 1 ods. 7 komisii na schválenie.  

 

K materiálu neboli navrhnuté zmeny, ani doplnenia. 

 

Uznesenie č. 8/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a schváliť.  

 

Hlasovanie č. 8: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

K bodu č. 8 

Informácia o riešení Petície na zmenu projektu DSS Park mládeže, Košice 

 

Vyjadrenie: 

Zástupca riaditeľa Ing. Imrich Fülöp  a Ing. Mária Kokardová, koordinátorka implementácie 

projektov, informovali o riešení petície, ktorej predmetom bola zmena projektu DSS Park 

mládeţe, Košice – rekonštrukcia objektu. Občania ţiadali, aby KSK upustil od výstavby 

nových parkovísk a prístupovej cesty v rámci uvedeného projektu, pričom argumentovali, ţe 

ich výstavba na úkor stromov a zelených plôch výrazne zhorší kvalitu bývania.   

Na záver informovali o rokovaní zástupcov KSK a petičného výboru, ktoré sa uskutočnilo  

dňa 7.1.2014 v Úrade KSK.   



 

Diskusia: 

V rámci diskusie Waldemar Vislay pripomenul, ţe k projektu sa občania mali vyjadriť 

v územnom a stavebnom konaní. Členovia komisie súhlasili s názorom, aby sa stavba 

dokončila podľa pôvodného návrhu projektovej dokumentácie.     

 

Uznesenie č. 9/2014: 

Komisia odporúča zastupiteľstvu materiál prerokovať a zobrať na vedomie.  
Zároveň odporúča pokračovať v realizácii projektu podľa schválenej dokumentácie v súlade so 

stavebným povolením. 

 

Hlasovanie č. 9: 

Prítomní: 17 

Za: 17 

Proti: 0 

Zdrţal sa: 0 

 

 

K bodu č. 9  

Záver 

Členovia komisie sa dohodli na termíne najbliţšieho zasadnutia, ktoré je plánované  

 
dňa 9. apríla 2014 (streda) o 13:30 hod. 

 

Predseda komisie na záver všetkým poďakoval za účasť a ukončil rokovanie.  

 

 

 

 

 

...................................................... 

Ing. arch. Anna Soročinová 

tajomníčka komisie 

...................................................... 

Gejza Sačko 

predseda komisie 

 

 

 


